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Besluit 
1. De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de PvdA-fractie vast te 
stellen 
2. De beantwoording aan te bieden aan de raad 
 
  
 
 
De nota en het besluit openbaar te maken 
 

Inleiding 
Per brief van 15 september 2023 heeft Dorien Visser van de fractie van de PvdA 
uw college een aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over 
tabakszaken in Deventer. Bijgaand treft u de beantwoording aan. 
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Schriftelijke Vragen EX ART. 46 RvO

15 september 2023

Betreft: Tabakszaken

Geacht college,

In de stentor van donderdag 14 september 2023 stond een artikel over een nieuwe tabakszaak in 

Apeldoorn. Vanaf 1 juli 2024 mogen supermarkten geen tabak meer verkopen. 

Deventer wil ook een rookvrije generatie. De PvdA is blij dat tabak via de wettelijke maatregel minder 

makkelijk verkrijgbaar wordt.

1. Hoeveel tabakszaken telt Deventer op dit moment?

2. Zijn er in Deventer nieuwe (voorgenomen) vergunningsaanvragen voor tabakszaken binnengekomen? 

3. Wat zijn de juridische mogelijkheden om deze zaken tegen te gaan?

4. In het artikel wordt gesteld dat Deventer het Rijk of andere gemeenten volgt, wat zijn daar de 

ontwikkelingen?

5. Utrecht heeft een voorbereidingsbesluit genomen om dit tegen te gaan, welke mogelijkheden ziet het 

college om dit eventueel in Deventer ook te doen?

6. Is het college dit ook van plan in Deventer?

Met vriendelijke groet,

Dorien Visser

Raadslid PvdA
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Geachte mevrouw Visser, 
 
In uw brief van 15 september jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over 
tabakszaken in Deventer. Ons antwoord is als volgt. 
 
Vraag 1  

Hoeveel tabakszaken telt Deventer op dit moment?  

 
Antwoord 
Er is geen register waarin het aantal tabakszaken in Deventer (of aantal verkooppunten van tabak) wordt 
bijgehouden. Een snelle check naar tabakswinkels in Deventer laat zien dat het er ongeveer 10 zijn.  
  
Vraag 2 
Zijn er in Deventer nieuwe (voorgenomen) vergunningsaanvragen voor tabakszaken binnengekomen?   
 
Antwoord 
Er is geen specifiek vergunningstelsel van toepassing op de vestiging van tabakszaken, ze vallen in algemene 
zin onder detailhandel en de Tabaks- en Rookwarenwet. Er zijn dan ook recentelijk geen nieuwe 
(voorgenomen) vergunningsaanvragen voor tabakszaken binnengekomen.   
 
Vraag 3 
Wat zijn de juridische mogelijkheden om deze zaken tegen te gaan?  
 
Antwoord 
Het huidig planologisch recht (Wro) regelt dat branchering van detailhandel alleen kan als er sprake is van 
ruimtelijke relevantie. Daar is bij het verbieden van tabaksspeciaalzaken omwille van de gezondheid geen 
sprake van. Vanaf 1 januari biedt de Omgevingswet mogelijkheden om ook gezondheidsaspecten mee te 
wegen in het toedelen van functies aan locaties, maar alleen als het gaat over (algemene) gezondheid in de 
fysieke leefomgeving.   
 
Het verbieden van tabaksspeciaalzaken heeft als motief persoonlijke gezondheid. Dit is waarschijnlijk niet wat 
de wetgever heeft bedoeld bij de mogelijkheid gezondheidsaspecten op te nemen in een omgevingsplan. Een 
tabaksspeciaalzaak heeft zelf namelijk geen effect op de fysieke leefomgeving. Het instellen van een 
rookverbod (bv rond een horecagelegenheid of rondom scholen) daarentegen zou wel een mogelijkheid 
kunnen zijn, omdat dit wel gevolgen heeft voor de fysieke leefomgeving. Vanuit de fysieke leefomgeving is er 



daarom op dit moment geen mogelijkheid om juridische regels op te nemen om de vestiging van 
tabaksspeciaalzaken te verbieden (of te reguleren).  
 
In de Tabaks- en rookwarenwet staan regels over tabaksproducten, aanverwante producten en roken. Deze 
wet regelt onder andere het rookverbod, het reclameverbod, de leeftijdsgrens van 18 jaar bij verkoop aan 
jongeren en de samenstelling en etikettering van de producten.  
  
Vraag 4 
In het artikel wordt gesteld dat Deventer het Rijk of andere gemeenten volgt, wat zijn daar de ontwikkelingen?  
 
Antwoord 
De Tweede Kamer heeft onlangs een motie aangenomen om gemeenten de bevoegdheid te geven om 
nieuwe tabakszaken te weren.  De wijze waarop is daarin niet aangegeven.  In Utrecht is vooruitlopend op 
landelijke maatregelen vanuit de ambitie op “rookvrij opgroeien” voor het komende jaar een gemeentelijk 
verbod op de vestiging van nieuwe tabakszaken ingesteld, deze heeft echter ons inziens geen juridische 
grondslag. Op dit moment zijn er geen juridische ontwikkelingen die het mogelijk maken om tabakszaken te 
weren. Ook zijn er geen gemeenten die op grond van bestaande wetgeving hier beleid op voeren.  
 
Vraag 5 en 6 
Utrecht heeft een voorbereidingsbesluit genomen om dit tegen te gaan, welke mogelijkheden ziet het college 
om dit eventueel in Deventer ook te doen? Is het college dit ook van plan in Deventer? 
 
Antwoord 
Utrecht heeft een voorbereidingsbesluit genomen om de huidige situatie in de hele stad planologisch te 
bevriezen. Dat voorbereidingsbesluit geldt voor 1 jaar.  Maar, zoals hierboven bij het antwoord op vragen 3 en 
4 aangegeven ontbreekt er vooralsnog een wettelijke grondslag voor het opnemen van een regeling voor 
tabaksspeciaalzaken in het Omgevingsplan.  Om dezelfde reden is het vooralsnog ook niet mogelijk om een 
voorbereidingsbesluit te nemen.  
 
In het beleidskader gezondheid 2023-2026 ‘Wijkgericht werken aan gezondheid’ van onze gemeente is het 
volgende opgenomen;  
 
We zetten in op preventie: voortzetten van activiteiten die een gezonde leefstijl bevorderen, vooral gericht op 
gezonde voeding, bewegen en niet roken.  
   
Specifiek voor een `Rookvrij Deventer` voeren we het plan project ‘Rookvrij Leven voor Iedereen in de wijken 
Keizerslanden en Colmschate-Noord’ uit. Inzet is met name gericht op:  

• Versterken van het gesprek over een rookvrij leven  

• Versterken van de toeleiding naar Stoppen Met Roken (SMR) ondersteuning  

• Inzicht in beter passende SMR-zorg  

• Samenwerking uitbreiden met o.a. Raster, huisartsen   
 
Dit willen we uitbreiden naar de andere wijken en dorpen in Deventer.  
 

 
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 
 

J.P. Wassens R.C. König 
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